
FlisFlis mimo mimo 
wszystkowszystko

strona 7



2 nr 204 • 07.2009

U  N A S2 nr 204 • 07.2009

U  N A S

Wydawca miesięcznika: 
RADA MIEJ SKA W CZERWIEŃSKU
Redaguje zespół: Andrzej Sibilski (red. naczelny), 
Jacek Gę bic ki, Alina Jun ce wicz, Dariusz Grześkowiak (foto). 
Redakcja dziękuje za udostępnienie zdjęć ze spartakiady 
Sylwiuszowi  Buzarewiczowi
Adres: UGiM, ul. Rynek 25, 66-016 Czer wieńsk, 
tel./fax 068 327 80 91, 
skład i druk: sandmedia tel. 068 45 35 700

Materiały do składu przyjęto 09.07.2009 r., do dru ku przekazano 13.07.2009 r. 
Redakcja za strze ga sobie prawo do wy bo ru nadesłanych tekstów, do ko ny wa nia 
w nich skró tów i zmian w tytułach.

w czerwcu
 02.06 – burmistrz Piotr Iwanus uczestniczył, w Dyrekcji 

Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze, w spotkaniu poświę-
conym przebudowie drogi wojewódzkiej na terenie Sycowic. 
Powstająca koncepcja modernizacji tej drogi zakłada min. 
budowę odwodnienia.

 04.06 – odbyło się X 
Sympozjum Popularno-
naukowe „Nie ma wody, 
nie ma nas” organizowane 
przez Publiczną Szkołę 
Podstawową im. Janusza 
Korczaka w Czerwieńsku 
i Klub Zdecydowanych 
Optymistów. Temat przewodni tegorocznego Sympozjum 
brzmiał: Ocalmy od zapomnienia.

 06.06 – na terenie basenu kąpielowego w Czerwieńsku 
odbyła się XI edycja Dnia Czystej Wody. Organizatorzy 
festynu: Publiczna Szkoła Podstawowa im. Janusza Kor-
czaka w Czerwieńsku i Klub Zdecydowanych Optymistów, 
propagowali hasło Mamy prawo do czystego środowiska. 
Uczestnicy imprezy zbierali również środki na budowę studni 
w Afryce.

 07.06 – w całej Europie odbyły się wybory do EUROPAR-
LAMENTU.

 09.06 – obradowała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej. 
Przedmiotem obrad komisji była kontrola wydatkowania środ-
ków fi nansowych przez Radę Miejską w 2008 r.

 10.06 – obradowała Komisja Infrastruktury Technicznej, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Przedmiotem obrad komisji 
było: rozpatrzenie skargi na działalność burmistrza (przy-
gotowanie projektu uchwały z uzasadnieniem); przyjęcie 
informacji nt. oszczędności energii elektrycznej i dostoso-
wania odbiorców energii do standardów unijnych; opinie do 
projektów uchwał.

 10.06 – na terenie 
Gimnazjum im. Jana 
Pawła II w Czerwień-
sku otwarto okolicz-
nościową wystawę 
Droga do wolności, 
k tó ra  mia ła  upa -
miętnić pierwsze, 
w powojennej Polsce, wolne wybory do Sejmu i Senatu z 4 
czerwca 1989 r.

 12-14.06 – Czerwieńsk był gospodarzem XVIII Spartakiady 
Rotenburgów.

 15.06 – obradowała Komisja Budżetu i Finansów. Przedmio-
tem obrad komisji było: przyjęcie informacji o windykacji I i II 
raty podatków za 2009 rok; opinie do projektów uchwał.

 16.06 – w czerwieńskim ratuszu odbyła się uroczystość wrę-
czenia Nagród burmistrza, dla najlepszych uczniów z Gminy 
Czerwieńsk.

 16.06 – burmistrz Piotr Iwanus uczestniczył w Sulechowie 
w uroczystości oddania do użytku budynku mieszkalnego dla 
wojska. Podczas spotkania przekazał prezesowi Wojskowej 
Agencji Mieszkaniowej uchwałę Rady Miejskiej w sprawie 
przekazania WAM gruntu pod budowę podobnego budynku 
w Czerwieńsku.

 17.06 – obradowała Komisja Infrastruktury Społecznej i Po-
rządku Publicznego. Przedmiotem obrad komisji było: przyję-
cie informacji nt. organizacji wypoczynku letniego dla dzieci 
organizowanego przez szkoły i MGOK; opinie do projektów 
uchwał; przyjęcie informacji dotyczącej organizacji dożynek 
gminnych.

 22.06 – dla uczniów 
wszystkich typów szkół 
rozpoczęły się wakacje.

 24.06 – burmistrz Piotr 
Iwanus  uczestniczył, 
w Urzędzie Marszałkow-
skim w Zielonej Górze, 
w spotkaniu poświęco-
nym budowie obwodnicy 
kolejowej Czerwieńska oraz modernizacji mostu kolejowego 
na Odrze w Nietkowicach.

 24.06 – odbyła się XXII sesja Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 
Podczas sesji Rada przyjęła m.in. uchwały w sprawach zmian 
w budżecie gminy na 2009 r.; wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifi katy od ceny lokali mieszkalnych sprzedawanych na 
rzecz ich najemców; w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla wsi: 
Nietkowice, Będów, Bródki, Sycowice i Płoty; w sprawie nada-
nia tytułu „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta Czerwieńsk”; 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Czer-
wieńska; w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego.

 26.06 – odbyło się spotkanie z komendantem powia-
towym Policji w Zielonej Górze w sprawie zakupu przez 
Gminę Czerwieńsk nowego radiowozu dla Komisariatu 
w Czerwieńsku.

 29.06 – w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze, 
burmistrz Piotr Iwanus, odebrał główną nagrodę OLIMP LU-
BUSKI w zakresie fi nansowania kultury fi zycznej i sportu.
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Transgraniczne wiejskie 
spotkania partnerskie
Projekt zatytułowany „Transgraniczne wiejskie spotkania partnerskie”, zapo-
czątkowany w roku 2007, którego pomysłodawcą i wykonawcą jest Miejsko 
- Gminny Ośrodek Kultury, miał w roku bieżącym swoją trzecią edycję. Od 30 
maja do 4 lipca odbywały się imprezy plenerowe na terenie poszczególnych 
wsi naszej gminy, w których uczestniczyli również goście z partnerskiej gmi-
ny Drebkau. Imprezy te, tradycyjnie już, zgromadziły całe rzesze amatorów 
rozrywki, którzy mogli podziwiać podopiecznych niemal wszystkich placówek 
kulturalnych z terenu naszej gminy. 

Pierwsza impreza odbyła się w Leśnio-
wie Wielkim. Niestety goście z Jehserig nie 
dojechali, a pogoda dała się we znaki orga-
nizatorom. Zanim jednak na dobre rozpadał 
się deszcz, książkowe postaci z powieści 
„Awantura o Basię”, rozbawiały dzieci, 
zapraszając do konkursów, gier i zabaw. 
Pięknie zaprezentowały się dzieci ze Szkoły 
Podstawowej w Leśniowie, przygotowując 
na tę okazję wspaniały program.

Kolejna impreza, również w strugach 
deszczu, odbyła się w Sycowicach pod 
hasłem „Sobótka na Zaodrzu”. Dzieci ze 
Szkoły Podstawowej w Nietkowicach 

su na najpiękniejszy wianek świętojański, 
który po rozstrzygnięciu konkursu wrzucały 
do wody, posiłkując się wymyślonym przez 
siebie zaklęciem. Panowie natomiast wzięli 
udział w turnieju  Rada Sołecka kontra 
Stowarzyszenie Mieszkańców na Rzecz 
Rozwoju Wsi Laski. Po zaciętej walce w ta-
kich konkurencjach jak: slalom z miotłą, 
skaczące żabki, wyścig nurków, rzut super 
wiankiem, przeciąganie liny, wynikiem 11:7 
zwyciężyło Stowarzyszenie.

Kolejna sobota to spotkanie w Nietko-
wie na Biesiadzie Nietkowskiej, gdzie go-
ściliśmy delegację z Greifenhain. Wszyscy 

uczestnicy imprezy byli… 
gośćmi na cygańskim we-
selu. Rozegrano też tur-
niej, w którym gospodarze 
(Nietków) nie dali swoim 
gościom (Greifenhain) 
żadnych szans. Prawdziwą 
niespodzianką dla wszyst-
kich był występ niemiec-
kiego zespołu tanecznego 
„Line Dance Crew”, który 
zaprezentował w tańcach 
do muzyki country. 

Cykl letnich imprez 
plenerowych w naszej gminie zakończono 
w Płotach. Impreza pod nazwą O!Płot-
ki, to tradycyjnie już miejsce, w którym 
roi się od czarownic, diablików i innych 
ciemnych mocy. Czarownica Hogata, która 
wychowała już swoje następczynie, a także 
zaangażowała do pomocy samego Borutę, 
przeprowadziła szereg konkursów dla 
dzieci, a następnie porwała do turnieju Radę 
Sołecką Płotów oraz gości z partnerskiego 
sołectwa Schorbus. Konkurenci zmagali się 
w przeróżnych diabelskich konkurencjach. 
Był bieg czarowników, slalom z miotłą, wy-
ścig czarownic, rzut do wiedźmy i inne. Ry-
walizacja była bardzo wyrównana o czym 
świadczy różnica punktowa. Wynikiem 10: 
9,5 wygrali goście z Schorbus.

Projekt „Transgraniczne wiejskie 
spotkania partnerskie” był wpółfi nan-
sowany ze środków Europejskiego Fun-
duszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Polska – woj. Lubuskie 
– Brandenburgia 2007 –2013, Funduszu 
Małych Projektów Euroregionu Sprewa 
-Nysa-Bóbr oraz budżetu państwa. Re-
alizacja tego projektu nie byłaby możliwa 
bez ogromnego zaangażowania wielu 
ludzi, którym tą drogą składamy ser-
deczne podziękowania. Dziękujemy tym 
Radom Sołeckim, które identyfi kują się 
z naszymi działaniami, rozumieją ogrom 
pracy, którą należy wykonać przy takim 
przedsięwzięciu i wspomagają nas. Kła-
niamy się Stowarzyszeniu Mieszkańców 
na Rzecz Rozwoju Wsi Laski za pomoc 
fi zyczną i „upiększenie” parku. Dzięku-
jemy wszystkim Kołom Gospodyń Wiej-
skich za przygotowanie poczęstunków 
dla gości. Wielkie dzięki dla wszystkich 
naszych małych i dużych artystów za 
wspaniałe pokazy taneczne. Zespołom 
śpiewaczym za uświetnienie naszych 
imprez swoim śpiewem. Tancerzom 
z Hakashanti za wspaniałe widowiska. 
Wielkie Podziękowania należą się rów-
nież naszym tegorocznym praktykantom, 
studentom I roku Turystyki w Wyższej 
Szkole w Sulechowie – Annie Małej 
oraz Krzysztofowi Królowi, którzy za 
twórcze zaangażowanie i naprawdę ciężką 
pracę, zostali uhonorowani „Dyplomami 
ukończenia praktyk na Wydziale Humoru, 
specjalizując się w zabawie, turystyce 
i rekreacji”, oczywiście z wynikiem celu-
jącym, otrzymując od nas tytuł „Magistra 
improwizacji i mistyfi kacji”. Dziękujemy, 
mając nadzieję, że w przyszłym roku rów-
nież będziemy mogli na Was liczyć.

Jolanta Matuszkiewicz
Dyrektor MGOK Czerwieńsk

Projekt współfi nansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013, Fundusz Małych Projektów 
i Projekty Sieciowe Euroregionu „Sprewa-Nysa-Bóbr”oraz budżetu państwa

przygotowały program, jakiego nie powsty-
dziliby się prawdziwi artyści. Tym razem 
partnerzy z gminy Drebkau nie zawiedli 
i organizatorzy mogli przeprowadzić zapla-
nowany turniej Polska – Niemcy. Niestety, 
z powodu intensywnych opadów deszczu, 
turniej miał nieco skróconą formułę, co 
nie przeszkadzało jednak uczestnikom 
w świetnej zabawie do późnych godzin 
nocnych. Noc Świętojańska w Laskach, 
pomimo nieobecności delegacji z Kausche, 
dostarczyła uczestnikom niezapomnianych 
wrażeń. Tym razem pogoda dopisała. Przed-
szkolaki z Niepublicznego Przedszkola 
w Laskach przygotowały program z okazji 
Dnia Matki, Dnia Dziecka oraz Dnia Ojca. 
Wszystkie chętne panie stanęły do konkur-
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CoCo 
słychać 

panie burmistrzu?
Andrzej Sibilski: Witam Panie Bur-

mistrzu. W poprzednim numerze zabra-
kło już miejsca na naszą stałą rozmowę 
o wydarzeniach mijającego miesiąca, 
ale mam nadzieję, że specjalnie jakoś to 
Pana nie dotknęło.

Piotr Iwanus: Oczywiście, że nie 
dotknęło, bo to pokazuje jak wiele 
ważnych i ciekawych wydarzeń było 
w tym miesiącu. Czerwiec był pod tym 
względem niezwykle bogatym czasem. 
Zbiegły się bowiem na przestrzeni 
kilkunastu dni tak prestiżowe imprezy, 
jak XVIII Spartakiada Rotenburgów, 
mający swoją ugruntowaną pozycję 
Dzień Czystej Wody, wystawa „Drogi 
do Niepodległości” z okazji 20- lecia 
pierwszych demokratycznych wybo-
rów. Do tego oczywiście doszła inau-
guracja największej w historii gminy 
inwestycji infrastrukturalnej, jaką jest 
uporządkowanie gospodarki wodno-
ściekowej w aglomeracji Czerwieńsk, 
testy kompetencyjne i zakończenie 
roku szkolnego w gminnych szko-
łach, a także dziesiątki pomniejszych, 
a niezwykle ważnych dla życia gminy 
spraw. W tym kontekście brak na ła-
mach jednego wywiadu z naszego już 
wieloletniego cyklu nie wydaje się być 
problemem.

A.S.: W poprzednim numerze pisali-
śmy już o bardzo udanej Spartakiadzie 
Rotenburgów i ocenach naszych gości, 
a jak pan, jako gospodarz, gminy oce-
nia nie tyle samą imprezę, co jej skutki. 
Najprościej mówiąc, co gmina będzie 
z tego miała, czy to nasze zaangażowanie 
zwyczajnie się opłaca?

P.I.: Podstawą do dlugofalowych po-
żytków i rzetelnych ocen jest oczywiście 
dobrze zrealizowane zadanie, jakim była 
organizacja tej wielkiej imprezy. Jeśli 
o to chodzi, to mogę raz jeszcze potwier-
dzić, że po raz kolejny, jako gospodarze, 
zadziwiliśmy naszych gości nie tylko  
profesjonalizmem działań, ale również 
wielką troską  o właściwe przygotowanie 
pobytu uczestników, których ujęliśmy 
serdecznością i spontanicznością. Używa-
jąc języka marketingu można powiedzieć, 

że stworzyliśmy bardzo dobry produkt, 
umiejętnie go opakowaliśmy  i sprzedali-
śmy uczestnikom tej tradycyjnej imprezy.  
W Europę poszedł przejrzysty i nośny 
marketingowo sygnał, że gmina Czer-
wieńsk to niezwykle przyjazne, bezpiecz-
ne biznesowo, świetnie zorganizowane, 

minęło od pierwszych rozmów na ten 
temat, a mieszkańcy coraz mniej wierzą 
w to, że ta inwestycja w ogóle jest reali-
zowana, bo jakoś na razie nic nie widać, 
by jakieś prace trwały.

P.I.: Już to mówiłem Panu podczas 
któregoś z wywiadów na ten temat, ale 
powtórzę raz jeszcze. Budowa takiej 
inwestycji hydrologicznej, to nie jest 
postawienie pawilonu handlowego. 
Poza atrakcją i przewidywanymi po-
żytkami musi ona ze względu na skalę 
i wpływ na środowisko być w sposób 
szczególny przemyślana i przebadana. 
Oznacza to niezliczoną ilość ekspertyz, 

badań wpływu na 
stan całego lokal-
nego biosystemu, 
analizy wszelkich 
możliwych zagrożeń 
naturalnych, oceny 
najbardziej ekstre-
malnych zagrożeń 
technicznych. Wy-
maga to nie tylko 
czasu i pieniędzy, ale 
także koniecznych 
uzgodnień i doku-
mentów, by nie na-
robić szkód.  To trwa 
znacznie dłużej niż 
sama budowa. Jesie-
nią jednak mają roz-
począć się już prace 
p r z y g o t o w a w c z e 
– czyli wylesianie 

terenu przyszłego zbiornika. Wszystko 
wskazuje na to, że w zimie rozpoczną 
się prace ziemne, a co dalej, to pewnie 
zdążymy jeszcze nie raz ze sobą o tym 
porozmawiać.

A.S.: Na razie jednak mamy wa-
kacje, a jak wakacje, to początek sezo-
nu  remontów placówek oświatowych, 
prawda?

P.I.: Rzeczywiście. Tradycyjnie, każ-
dą przerwę w pracy szkół wykorzystuje-
my na remonty. W PSP w Czerwieńsku 
wymieniona zostanie stolarka okienna 
na korytarzach, a także gruntownie 
odnowione zostanie 8 sal lekcyjnych, 
łącznie z wymianą instalacji elektrycznej 
i wykładzin podłogowych. W Nietkowie 
przeprowadzimy remont sanitariatów, 
w Nietkowicach dokończony zostanie 
remont całego obiektu. W Leśniowie 
Wielkim wymienione zostaną okna 
i drzwi wejściowe. W sumie na remonty 
tych placówek przeznaczyliśmy 350 tys 
złotych. Przy okazji wakacji chciałbym 

dynamiczne gospodarczo i turystycznie 
środowisko. Tu warto przyjeżdżać, warto 
współdziałać w różnych dziedzinach ży-
cia, warto inwestować. Wszystkie badania 
rynkowe  przekonują, że początkiem każ-
dej prosperity jest stworzenie pozytywne-
go wizerunku. Myślę, że taki wizerunek 
także tą imprezą udało się zbudować. 
Podobną opinię ma tradycyjne proeko-
logiczne święto gminy – Dzień Czystej 
Wody, który z roku na rok konsekwentnie 
uwrażliwia na problemy ekologii zarówno 
młodzież, jak i dorosłych. Poza efektami 
czysto edukacyjnymi również gmina bu-
duje swój konsekwentnie proekologiczny 
kierunek rozwoju, stale poszerzając grupę 
sojuszników w gremiach decydujących 
w wspieraniu takich działań. Dzięki tej 
konsekwencji jesienią tego roku rusza 
kolejny etap budowy zbiornika reten-
cyjnego w Czerwieńsku, który zapewne 
zmieni diametralnie atrakcyjność naszego 
miasta.

A.S.: Właśnie, a propos zbiornika. 
Wiele już o nim napisaliśmy, wiele czasu 
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podziękować nauczycielom i wszyst-
kim pracownikom szkół za ich pracę 
w minionym roku szkolnym. Cieszę 
się, że wyniki testów kompetencyjnych 
zarówno w klasach VI, jak i gimnazjum 
były wyższe od średniej wojewódzkiej. 
To oczywiście w nowym roku szkol-
nym powinno wszystkich mobilizować 
do podniesienia tej średniej na jeszcze 
wyższy poziom, bowiem w skali kraju 
Lubuskie od lat wypada niestety bardzo 
słabo. Musimy zrobić wszystko, by nasza 
gmina nie tylko przekraczała średnią 
województwa, ale by należała do liderów 
tej klasyfi kacji. 

A.S. Panie Burmistrzu, a co się dzieje 
w sprawie Programu Rozwoju Ośrodków 
Wiejskich, do którego zgłosiliśmy swój 
akces?

P. I.: Chodzi Panu oczywiście o pro-
gram „Odnowa wsi”. Nasze aplikacje 
do tego programu zostały złożone 
zgodnie z procedurą. Pod koniec lipca 
będą wyniki oceny, powstanie ranking 
projektów i zobaczymy. Według mnie 
mamy ogromne szanse na otrzymanie 
dofinansowania z tego programu. 
Pewien problem zrobił się niestety po 
decyzji Komisji Europejskiej, która 
nie zaliczyła do tzw. kosztów kwali-
fikowanych zaliczki na podatek VAT. 
Oznacza to, że dotacja z planowanych 
75% inwestycji zmniejszy się do 50% 
i brakujące pieniądze będziemy musieli 
znaleźć u siebie, ale to i tak opłacalny 
dla nas wszystkich interes. Pokrycie 
z dofinansowania 50% kosztów to 
duża pomoc.

We wrześniu wyłonieni zostaną 
w przetargach wykonawcy remontów 

świetlic i wiejskich domów kultury, 
na które pozyskujemy środki z tego 
programu i zgodnie z harmonogramem 
projektu realizacja będzie zakończona do 
30 czerwca 2010 roku. Jak już mówimy 
o inwestycjach na wsiach, to chcia-
łem jeszcze powiedzieć, że do 15 
września br ma zostać zakoń-
czony remont przychodni 
zdrowia w Nietkowicach. 
Dzięki wsparciu PFRON 
zniesione zostaną bariery 
architektoniczne dla nie-
pełnosprawnych, wykonany 
zostanie podjazd, wymieniona 
będzie również instalacja CO, 
elektryczna, wodno-kana-
lizacyjna, a także położone 
nowe wykładziny. W sumie 
koszt prac wyniesie 240 tys 
zł. Kwotę 50 tys. przekaże 
PFRON.  

W Płotach obecnie kończy 
się budowa ciągu pieszo-jezd-
nego na ulicy Szkolnej i już 
redakcja „U nas” nie będzie 
mogła prezentować zdjęć za-
lanej wodą drogi gruntowej, 
która od  lat czeka na remont. 
Problem ul. Szkolnej prze-
staje istnieć.

A.S.: Wcale się tym 
nie martwię. Nawet mi 
miło, że problem, który 
podjęliśmy na łamach został rozwiązany. 
Myślę, że przede wszystkim to ucieszą się 
mieszkańcy tej ulicy.

Jak już mówimy o przyjemnych 
sprawach, to chciałem pogratulować 
kolejnego sukcesu - Głównej nagrody 
w konkursie „Olimp Lubuski”. Za co 
ta nagroda?

P.I.: „Olimp Lubuski” to honorowe 
nagrody przyznawane przez Sejmik Wo-
jewództwa Lubuskiego za fi nansowanie 
kultury fi zycznej. W tym roku Kapituła 
Konkursu, powołana przez przewodni-

czącego sejmiku, na posiedzeniu 
w dniu 1 czerwca 2009 r. przy-

znała wyróżnienia w czterech 
kategoriach: osoby fi zycz-

ne i prawne, gminy do 
20 tys. mieszkańców, 
gminy powyżej 20 tys. 

mieszkańców, powiaty. 
Podczas sesji sejmiku 29 

czerwca  w kategorii gmin 
do 20 tys. otrzymaliśmy 
z rąk przewodniczącego sej-
miku Krzysztofa Seweryna 
Szymańskiego, marszałka 
Marcina Jabłońskiego oraz 
lubuskiego kuratora oświaty 

Romana Sondeja główną 
nagrodę za działalność na 
tym polu w roku minionym. 
W 2008 roku przeznaczyliśmy 

na rozwój kultury fizycznej 
w gminie 3,7 mln zł, co stawia 

nas w gronie liderów naszego 
województwa, nawet wśród 
znacznie większych ośrod-
ków. Cztery lata temu otrzy-
maliśmy wyróżnienie w tym 
konkursie, a w tym byliśmy 
bezkonkurencyjni. Bardzo 

się z tego cieszę, ponieważ 
jest to potwierdzenie skuteczności przy-
jętej przez gminę strategii rozwoju kul-
tury fi zycznej. Nagroda przypadła nam 
głównie za zbudowanie nowoczesnej 
hali sportowej w Nietkowie, ale także 
za stałe i konsekwentne wspieranie fi -
nansowe zarówno dyscyplin sportowych 
– jak również stowarzyszeń kultury 
fi zycznej, które propagują różnorodne 
formy aktywności ruchowej, jak. np. 
zespołu siatkówki „Lubuszanka”,  gru-
py rock'n'rolla sportowego, czy tenisa 
ziemnego, którego przecież jest Pan 
Prezesem i to wsparcie może zapewne 
potwierdzić, prawda? Tak przy okazji, 
9 lipca rozstrzygniemy przetarg na 
postawienie pawilonu socjalnego przy 
kortach na potrzeby szkółki tenisowej 
i CST.

A.S.: Oczywiście w imieniu tenisi-
stów bardzo za to dziękuję. Dziękuję 
też za dłuższą niż zwykle rozmowę na 
łamach – to taka mała rekompensata za 
brak wywiadu w poprzednim numerze. 
Na koniec życzę Panu miłego i spokoj-
nego urlopu. Do kolejnego spotkania 
w sierpniu.
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Z dziejów Czerwieńska
Park w Czerwieńsku, położony wzdłuż płynącej przez miasteczko Złotej Łączy, 
w upalne wakacyjne dni jest jednym z kilku ulubionych miejsc spacerów. Dawniej 
teren ten wyglądał jednak zupełnie inaczej, miał też inne przeznaczenie. Posta-
nowiłem więc przybliżyć jego historię.

Pierwsze wzmianki o okolicy po-
chodzą z końca XVIII i początku XIX 
stulecia. Obszar dzisiejszego parku 
leżał wówczas na terenie wsi Nowy 
Nietków, należącej do rodziny von 
Rothenburg, właścicieli niedalekiego 
Nietkowa. W większej części obej-
mował staw, zasilany rzeczką Złota 
Łącza, z kolei którego wody napędzały 
mechanizmy położonego kilka metrów 
dalej na północ młyna. Istnienie tego 
typu obiektu w tym miejscu poświad-
cza mapa z 1811 roku. Zachodni brzeg 
stawu był jednocześnie granicą między 
miastem Rothenburg an der Oder a wsią 
Neu Nettkow. 

Kto i kiedy był inicjatorem budowy 
młyna w tym miejscu, czy wykorzystano 
wówczas naturalne właściwości terenu 
czy też spiętrzono celowo wody rzeczki, 
by utworzyć staw, tego dotychczas nie 
udało się ustalić. Pewne jest jednak to, 
że już w pierwszej połowie XIX wieku 
właścicielem terenu i obiektów młyń-
skich stała się rodzina Brunzel. Była ona 
znaną i niezwykle cenioną w środowisku 
młynarzy zielonogórskich. Pierwsza 
wzmianka o jej dziejach w dawnym 
Czerwieńsku pochodzi z 12 maja 1790 
roku, kiedy Johann Gottlob Brunt-
zel, najmłodszy syn właściciela młyna 
w Zielonej Górze – Friedricha Brunt-
zel, poślubił w kościele w Czerwieńsku 
urodzoną w 1770 roku w Łężycy Annę 

Rosinę Grandke. Młoda para zamiesz-
kała na terenie wsi Nowy Nietków, 
gdzie 1 lutego 1791 roku urodził się 
Johann Christian Bruntzel, pierwszy 
poświadczony w źródłach właściciel 
młyna w Nowym Nietkowie.

pomiędzy oknami, umieszczono dwie 
fi gury kobiece, symbolizujące rzemiosło 
i handel. Cała budowla została ukoro-
nowana żelazną konstrukcją z napisem 
„Rothenburger Mühle”. Był on wyrazem 
aspiracji rodziny, dążącej do uznania 
zakładu za obiekt miejski, w czasach 
kiedy znajdował się on jeszcze na terenie 
przyległej wsi. Dopiero dekretem cesa-
rza Wilhelma II w 1903 roku okolice 
młyna i sama budowla zostały włączone 
w granice miasta. Obiekt wówczas stał 
się jego wizytówką.

Za czasów Edwarda Brunzla 
na południe od młyna założono pry-

watny park. Większą 
jego powierzchnię 
zajmował staw, wy-
muszający w pewien 
sposób organizację 
i możliwości kompo-
zycyjne. Zasadzono 
wiele okazów drzew 
liściastych i iglastych. 
Wybudowano także 
pawilon ogrodowy 
i specjalną grotę skal-
ną, gdzie członko-
wie rodziny Brunzel 

odpoczywali na świeżym powietrzu. 
Korzystano także z możliwości, jakie 
dawał staw. Często pływano po jego 
powierzchni łódką. Z zachowanych 
relacji pamiętnikarskich wynika, że 
teren parku był wymarzonym miejscem 
spędzania wolnego czasu przez całą 
rodzinę właściciela młyna. 

Sytuacja uległa zmianie w 1924 
roku, kiedy zmarł Edward Brunzel. 17 
grudnia tego roku otworzono testament, 
zgodnie z którym majątek podzielono 
na dziewięć równych części pomiędzy 
rodzeństwo Edwarda Brunzel, jego po-
wiernicę i zarazem służącą Annę Sten-
der oraz miasto Rothenburg a. Oder, 
które w zamian za dbałość o rodzinny 
grobowiec darczyńcy miało otrzymać 
park. Młyn wkrótce sprzedano osobie 
spoza rodziny, natomiast park udało 
się zachować w nienaruszonym stanie 
do wybuchu II wojny światowej. Po 
1945 roku, kiedy Złotą Łączą zaczęły 
płynąć ścieki z Zielonej Góry, a sama 
rzeczka otrzymała niechlubną nazwę 
„Smródka”, postanowiono zasypać 
staw i okalające młyn kanały wodne. 
Park ulegał stopniowej dewastacji. 
Dopiero działania władz miasta po 1990 
roku spowodowały odnowienie tego 
obiektu, zaczął on ponownie służyć 
mieszkańcom.

Przemysław Góralczyk

Znaczący rozwój obiektu i terenów 
przy nim nastąpił w drugiej połowie XIX 
wieku za sprawą dwóch przedstawicieli 
rodziny – Johanna Edwarda Brunzel, 
urodzonego 9 stycznia 1825 roku, zmar-
łego 10 lutego 1877 roku w Nowym 
Nietkowie, oraz jego syna Edwarda 
Brunzel, urodzonego 4 listopada 1857 
roku także na terenie wsi. Dzięki ich 
staraniom młyn, który początkowo był 
niewielki i prawdopodobnie drewniany, 
został istotnie rozbudowany, otrzymał 
także wręcz pałacową fasadę. Na jego 
frontonie, we wnękach znajdujących się 
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Flis jednak płynie
W dniu 6 lipca XIV Flis Odrzański już po raz trzeci zawitał do gościnnego Nietkowa. Od 
wielu lat flotylla żaglówek, motorówek, tratw i kajaków płynie z Brzegu Dolnego do 
Szczecina (500 km). Pasjonaci żeglarstwa, miłośnicy Odry, wśród których nie brakuje 
studentów, promują w Polsce i w Niemczech przyrodnicze i turystyczne, rekreacyjne 
walory rzeki i nadodrzańskich gmin. I nie w każdej miejscowości się zatrzymują!

W tym roku, ze względu na nie-
sprzyjające warunki żeglugi (wysoki 
stan Odry), w miejscu starej przystani, 
nieopodal punktu pomiarowego, przybiło 
12 jednostek pływających, w tym 2 mo-
torówki, 5 galar i 5 kajaków. A w ogóle 
uczestnikom „groziła” jazda samochoda-
mi wzdłuż rzeki; tratwy popłyną dopiero 
od Bielinka koło Cedyni...

Mieszkańcy Nietkowa wraz ze 
swym sołtysem Haliną Kaźmierczak 
serdecznie przyjęli gości chlebem i solą, 
przygotowali poczęstunek. Mszę św. 
celebrował ks. proboszcz Paweł Ko-
nieczny. Dla fl isaków i licznie zgroma-
dzonych mieszkańców, wśród których 
nie zabrakło radnych i przedstawiciela 
burmistrza Barbary Marczeni, wystą-
piły zespoły: „Malinki” z Nietkowa 
i „Rapsodia” z Lasek.

Tegorocznemu flisowi towarzyszy 
także promocja „Zielonego Korytarza” 
– wodnych połączeń transportowych 
i turystycznych wielu krajów europej-
skich. Dla podniesienia jego jakości nam 
najbliższa jest nasza rzeka. Na tę rzecz 
działa np. Stowarzyszenie na Rzecz Miast 
i Gmin Nadodrzańskich. I dlatego też 
burmistrz Piotr Iwanus będzie uczest-
niczył w Dniach Rzeki Odry, 11 lipca 
w Szczecinie.

D. Grześkowiak

Foto: Marek Abramowicz
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Podsumowanie Spartakiady
Tegoroczna Spartakiada Rotenburgów, której organizatorem była nasza gmina, zebrała zarówno od gości, jak i uczestników 
znakomite noty za wspaniałą atmosferę i świetną organizację. W czwartek 2 lipca br burmistrz Czerwieńska spotkał się ze 
sztabem organizacyjnym tej imprezy, by oficjalnie podsumować to wydarzenie.

Do salki konferencyjnej Lubu-
szanki burmistrz zaprosił wszystkich 
uczestniczących w pracach przygoto-
wawczych, jak również czuwających 
bezpośrednio podczas spartakiady 
nad przebiegiem zarówno zawodów 
sportowych, jak i  imprez towarzy-
szących.

dawnictwa, a także inne elementy wizu-
alne. Na wysoką ocenę zasłużył również 
zespół organizujący wystawę „Drogi do 
wolności” pod kierownictwem Przemy-
sława Góralczyka, którą mieli okazję 
zwiedzić nasi goście. Przygotowana także 
prezentacja historyczna wzbudziła żywe 
zainteresowanie uczestników.  Bardzo 
dobrze wypadło również przygotowanie 
miasta do imprez, podczas całego week-
endu miasto zadbało o estetyczny wygląd, 
a służby – straż miejska, policja, strażacy, 
pracownicy obsługi, katering spisali się 
perfekcyjnie. Na koniec wystąpienia 

Piotr Iwanus nie szczędził zebranym 
miłych słów. Przypomniał między innymi 
oceny tego wydarzenia zanotowane za-
równo w kronice spartakiady, jak i w lo-
kalnej prasie szwajcarskiej i niemieckiej, 
których to państw przedstawiciele gościli 
w Czerwieńsku. Zdaniem Burmistrza cały 
zespół organizacyjny wykazał się nie 
tylko wielką pracowitością i oddaniem 
sprawie, ale także odpowiedzialnością 
za każdy z istotnych elementów organi-
zacji. Podkreślił w swoim wystąpieniu 
świetne przygotowanie obiektów spor-
towych i zabezpieczenie logistyczne 
wszystkich rozgrywanych konkurencji. 
Szczególne słowa uznania skierował do 
grupy tłumaczy, którzy byli jednocześnie 
opiekunami grup zagranicznych. Goście 
spartakiady zgodnie podkreślali wielką 
serdeczność i życzliwość, na jaką zawsze 
mogli liczyć z ich strony. Na wielką 
pochwałę zasłużył zdaniem burmistrza 
cały zespół organizujący towarzyszące 
imprezy kulturalne pod kierownictwem 
dyrektorki Domu Kultury. Zwłaszcza 

podkreślił – podobnie zresztą jak nasi 
goście - poziom prezentacji artystycznych 
przygotowanych przez młodzież naszej 
gminy. Zdaniem burmistrza, owacje na 
stojąco po występach młodzieży podczas 
inauguracji, są najlepszą recenzją. Rów-
nie wysoko ocenił p. burmistrz oprawę 
promocyjną imprezy, przygotowane wy-

p. burmistrz szczególnie serdecznie po-
dziękował Barbarze Marczeni, która 
kierowała sztabem organizacyjnym i  do 
końca  spartakiady skutecznie panowała 
nad przebiegiem prac.

Część ofi cjalną podsumowania Piotr 
Iwanus zakończył wręczeniem wszyst-

kim obecnym specjalnych listów gratu-
lacyjnych i miłych upominków (elektro-
nicznych budzików) jako symbolu stałej 
gotowości do działania - zarówno podczas 
spartakiady, jak i w przyszłości, bowiem 
p. burmistrz o podobne zaangażowanie 
przy organizowaniu kolejnych imprez 
poprosił wszystkich członków sztabu 
Spartakiady. Wspólna kawa i słodkości 
umiliły zebranym wspominanie minio-
nych wydarzeń i zakończyły tę miłą 
uroczystość. 

Andrzej Sibilski

Zarząd Klubu Sportowego 
„Odra” Nietków składa podziękowania 

Panu Kazimierzowi Ruszel 
za wsparcie materiałami 

(stoliki, krzesła tablice ogłoszeń)
oraz Panu Piotrowi Kozłowskiemu 

za pomoc w opracowaniu 
projektu nowego budynku szatni 

na boisku w Nietkowie.

Panu Lubomirowi Rotko 
składamy serdeczne podziękowania 

za fachową i ofiarną pomoc 
w przeinstalowaniu nagłośnienia 

w sali gimnastycznej 
Hali Sportowej „Lubuszanka”.
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Odetnie nas łącznica
Choć wszystko wydaje się być już przesądzone, to jednak temat budowy łącznicy kolejowej, która 
ominie Czerwieńsk i tym samym odetnie nas od bezpośrednich połączeń z Warszawą czy Poznaniem 
wciąż budzi mój niepokój i niezgodę. 

4 czerwca 2009 r. Marszałek Woje-
wództwa Lubuskiego Marcin Jabłoński 
oraz Dyrektor Oddziału Regionalnego 
PKP PLK w Poznaniu Paweł Neumann 
podpisali wstępną umowę dotyczącą 
projektu „Modernizacja linii kolejowej 
nr 358 na odcinku Czerwieńsk – Zbąszy-
nek wraz z budową łącznicy kolejowej 
Pomorsko – Przylep”. Cała inwestycja 
podzielona zostanie na dwa etapy. Pierw-
szy rozpocznie się jeszcze w tym roku. 
Najpóźniej we wrześniu ma zostać ogło-
szony przetarg na projekt modernizacji. 
Do końca 2012 roku zostaną wykonane 
najważniejsze prace, w 2013 natomiast 
prace wykończeniowe. 

Jak zapewnił członek zarządu Woje-
wództwa Lubuskiego Tomasz Hałas - 
dzięki realizacji zaplanowanej inwestycji 
skróci się podróż pomiędzy Zieloną Górą, 
a Poznaniem. Połowa tego czasu zostanie 
uzyskana dzięki ominięciu stacji w Czer-
wieńsku. (źródło: www.lubuskie.pl).

Marszałek województwa lubuskiego 
- Marcin Jabłoński powiedział, że uno-
wocześnienie tego odcinka trasy kolejowej 
było konieczne. „Gdyby zmiany w trans-
porcie kolejowym nie doszły do skutku, 
Lubuskie Trójmiasto nie mogłoby zreali-
zować swoich planów" - dodaje marszałek. 
(źródło: Radio Zielona Góra).

Paweł Neumann - dyrektor Regional-
nego Oddziału PKP PLK w Poznaniu mó-
wił, że zmiany będą odczuwalne przede 
wszystkim dla pasażerów. Prędkość 
jazdy zwiększy się do 100 km/h, a czas 
podróży skróci się np. z Zielonej Góry 
do Warszawy o prawie 40 minut. „Obec-
nie na odcinku Czerwieńsk-Zbąszynek 
można jechać z prędkością 80km/h, jeśli 
nic z tym nie zrobimy, zmniejszy się 
ona o kolejne 20km/h". (źródło: Radio 
Zielona Góra).

We wrześniu zostanie ogłoszony prze-
targ na realizację inwestycji. Koszt to 107 
milionów zł. 60 milionów pochłonie bu-
dowa łącznicy kolejowej. Projekt będzie 
fi nansowany w ramach Indykatywnego 
Planu Inwestycyjnego LRPO.

Wszystko jest już zapięte niemal 
na ostatni guzik. Na ukończeniu jest 
projekt przecznicy, która miałaby 
dokładnie 2650 m. Nawet w projekcie 
studium gminy Zielona Góra, które 
właśnie jest tworzone, trasa została 
już uwzględniona. Początkowo była 
ona oceniona negatywnie ze względu 
na tereny źródliskowe, przez które 
miałyby przebiegać tory. - Są tam dwa 
podmokłe miejsca z cenną roślinno-
ścią. Aby ich nie zniszczyć, postanowi-
liśmy wybudować nad dolinami mosty 
ekologiczne. Pociąg pojedzie górą, nie 
będziemy zasypywać, więc cennych 
terenów, mimo że koszt inwestycji 
wzrośnie o 10 mln zł - mówi Walde-
mar Osypiński, kierownik projektu 
PKP Polskie Linie Kolejowe. 

Jak zaznacza Waldemar Osypiński, 
mieszkańcy Czerwieńska nie muszą 
obawiać się, że zostaną nagle odcięci od 
świata, bo już od grudnia br. szynobusy 
będą jeździć na nieczynnej dotychczas 
trasie od Gubina przez Czerwieńsk do 
Zielonej Góry i od Gubina do Sulechowa. 
Jednak zamiast w Czerwieńsku, główny 
punkt przesiadkowy będzie w przyszłości 
w Sulechowie. (źródło: www.izg.pl).

Jak wynika z powyższego, wszyst-
ko wydaje się być już przesądzone. 

Rozpoczęcie inwestycji jest tylko 
kwestią czasu, a jakiekolwiek dalsze 
dyskusje na ten temat wydają się dziś 
już bezcelowe. Swoją opinię, na temat 
celowości budowy łącznicy, prezento-
wałem na łamach „U Nas” wielokrotnie 
i zdania nie zmieniam. Miałem jednak 
nadzieję, że temat ten sprowokuje do 
działania mieszkańców naszej Gminy, 
którzy podobnie jak ja, widzą w tej bu-
dowie zagrożenie dla stabilizacji i po-
zycji Czerwieńska na kolejowej mapie 
Polski. Na dyskusjach kuluarowych 
się jednak skończyło. Kto wie, może 
to ja nie mam racji, a czas pokaże, że 
budowa łącznicy nie będzie dla nas aż 
taką tragedią...?

Jacek Gębicki

P.S.
Z analizy projektu łącznicy wynika, 

że przetnie ona drogę wojewódzką nr 
279 Czerwieńsk-Wysokie, na wysoko-
ści drogi prowadzącej do oczyszczalni 
ścieków w Łężycy. Projekt zakłada wy-
budowanie, w tym miejscu, przejazdu 
kolejowego z sygnalizacją świetlną. 
Niestety nie uwzględniono tu wiaduktu, 
który byłby rozwiązaniem bezkolizyjnym 
i nie utrudniałby tak życia użytkowni-
kom tej drogi.
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Zielona szkoła w Dąbkach
Dąbki – to jedno z najczystszych miejsc na polskim wybrzeżu. Znajduje się 8 km 
od Darłowa i 30 km od Koszalina. Dąbki położone nad morzem i jeziorem posiadają 
znakomity mikroklimat. Przekonali się o tym uczniowie ze szkoły podstawowej 
w Czerwieńsku.

W maju br. 61 uczniów naszej szkoły 
wyjechało na „Zieloną szkołę” do Dąbek.

„ Zielona szkoła”, czyli przeniesienie 
zajęć dydaktyczno – wychowawczych 
i opiekuńczych poza ławkę szkolną, 
w inne, atrakcyjne pod wieloma wzglę-
dami miejsce, to doskonały sposób na 
kształtowanie umysłu, charakteru i oso-
bowości dziecka.

Nauka, w bezpośrednim kontakcie 
z otaczającą dziecko rzeczywistością, jest 
naturalna, zintegrowana, sprzyja twór-
czemu myśleniu i działaniu. Obcowanie 
dzieci z przyrodą, poznanie jej praw oraz 
świadomość zagrożeń dla środowiska 
dają szanse na kształtowanie właściwych 
postaw wobec przyrody, określonych 
wartości i postaw prozdrowotnych. Z ko-
lei aktywny wypoczynek na świeżym 
powietrzu, wspólne zabawy i przeżywane 
radości to najlepszy sposób na zintegro-
wanie zespołu klasowego.

Dzieci odkrywają i rozwijają swoje 
możliwości, predyspozycje, talenty - pro-
mując zdrowy styl życia. 

Obecnie dzieci rzadko uczestniczą 
w zorganizowanych formach wypoczyn-
ku, nawet w czasie wakacji. „Zielona 
szkoła” jest zatem, być może, jedyną 
okazją spędzenia kilku dni poza miejscem 
zamieszkania, bez stałej opieki rodziców 
czy opiekunów, w bezpośrednim kontak-
cie z przyrodą.

Realizowany program daje możliwość 
wykorzystania przez uczniów wiedzy przy-
rodniczej w praktyce. Umożliwia zapozna-
nie się z tradycjami regionu nadmorskiego 
i obiektami historycznymi na wybrzeżu 
zachodniopomorskim. Dla wielu dzieci 
jest to jedyna for-
ma wypoczynku, 
a dla wszystkich 
uczniów stanowi 
okazję do poznania 
tego, co nas otacza, 
uczenia się życia 
w grupie, odkrywa-
nia nowych pasji.

Wspólny ty-
godniowy wyjazd 
bardziej integruje zespół klasowy. Wy-
pełniając wspólne zadania w nowych 
sytuacjach, uczniowie bardziej zbliżają 
się do siebie, wspólne spędzanie czasu 
często pozwala zaistnieć w klasie tym 
uczniom, którzy mają trudności w szko-
le. Nie liczy się tylko to ile, kto wie, ale 
też, co potrafi , jak funkcjonuje w grupie. 
Zadaniem nauczyciela jest pobudzanie 
i rozwijanie jego aktywności twórczej. 
Trzeba odpowiednio motywować dziecko 
do rozwiązywania postawionych przed 
nim problemów lub zadań. 

Program pobytu na zielonej szkole 
integruje różne dziedziny z zakresu 

edukacji polonistyczno-kulturalnej, 
przyrodniczo-społecznej, matematycz-
nej, plastyczno-technicznej, muzycznej 
i ruchowej. Czołowe założenia progra-
mu, jego cele, treści, formy i metody ich 
realizacji umożliwiają wszechstronny 
i harmonijny rozwój ucznia, który jest 
nadrzędnym celem pracy nauczyciela. 
Przede wszystkim przybliża on uczniom 
region, w którym przebywać.

Wspólne przebywanie poza domem 
daje także wychowawcy możliwość głęb-
szego poznania swoich wychowanków, 
a dzieciom - możliwość sprawdzenia 

siebie w wielu no-
wych sytuacjach, 
usamodzielnienia 
oraz przeżycia 
wspólnie z rówie-
śnikami wielkiej 
przygody.

Dzieci w trak-
cie zajęć tereno-
wych obserwują 

zjawiska zachodzące w przyrodzie, cechy 
krajobrazu, zajęcia ludności, poznają 
gatunki fl ory i fauny.

Zielona szkoła w Dąbkach trwała 
od 4 maja do 8 maja. Zamieszkaliśmy 
w Ośrodku Szkolno – Wypoczynkowym 
i stamtąd wychodziliśmy lub wyjeżdżali-
śmy na wspólne wędrówki. Mieszkaliśmy 
w pokojach 4 i 5 osobowych. Dzieci same 
dobrały sobie współlokatorów. 

Codziennie głównym punktem zajęć 
programowych były wycieczki: bliższe, 
dalsze, piesze, statkiem, autokarem.

Podczas jednej z nich - nad brzeg 
morza - obserwowaliśmy ukształtowanie 
terenu, materiał, z którego jest zbudowa-
ny, porastające go rośliny oraz przedmioty 
wyrzucone przez wodę: muszle, kamienie, 
kawałki drewna, bursztynu.

Uczestnicy wyjazdu mieli możliwość 
zwiedzenia najciekawszych obiektów 
Koszalina.

W Darłowie obejrzeli m.in. Zamek 
Książąt Pomorskich, Pomnik Rybaka, 
tramwajem wodnym przepłynęli z Darło-
wa do Darłówka, gdzie zobaczyli latarnię 
morską przy wejściu do portu oraz rozsu-
wany most im. kapitana Witolda Huberta 
– łączący dwie strony miasta. Jednak 
największą atrakcją był pobyt w Parku 
Wodnym Jan – jedynym na Pomorzu 
kompleksie rekreacyjno–basenowym 
z morską wodą. 

Na koniec wyjazd do Słowińskiego 
Parku Narodowego, tu zwiedziliśmy 
Muzeum Słowińskiego PN oraz skansen 
w Klukach (wioska w kratę). Natomiast 
przejście przez ruchome wydmy wyma-
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Ścisłowy finalista
Mijający rok szkolny to dobra okazja, by podziękować uczniom za ich dodatkową, 
pozalekcyjną pracę i zaangażowanie. A jednocześnie, mimo trwających wakacji, 
to czas planowania działań na kolejny rok szkolny.

Na poziomie szkoły podstawowej, 
w wyniku reformy oświatowej, przed-
miotami „ścisłymi” są matematyka i przy-
roda, łącząca elementy biologii, fi zyki 
i geografi i. Lubuski Kurator Oświaty, za 
pośrednictwem Wojewódzkiej Komisji 
Konkursów Przedmiotowych, przeprowa-
dza różne konkursy dla uczniów, również 
Konkurs Matematyczno – Przyrodniczy.

Uczennica klasy VIa Szkoły Podsta-
wowej im. Janusza Korczaka w Czerwień-
sku Sylwia Kluj na rejonowym etapie 
konkursu uzyskała 80% możliwych do 
zdobycia punktów, zajęła tam V miejsce 
i uzyskała awans do etapu wojewódz-
kiego. Natomiast w fi nale wojewódzkim 
zdobyła 65% punktów i uzyskała tytuł 
„finalisty”. Serdecznie gratuluję tego 
wielkiego osiągnięcia i życzę dalszych 

Kangur 2009
Tegoroczna edycja międzynarodowego 
konkursu „Kangur matematyczny” 
została rozstrzygnięta już w czerwcu, 
więc najwyższy czas poinformować 
czytelników o jego rezultatach.

Idea konkursu narodziła się w latach 
siedemdziesiątych w Australii. Jest on adre-
sowany do młodzieży szkolnej wielu krajów 
świata, która tego samego dnia rozwiązuje te 
same zadania, oczywiście w odpowiednich 
grupach wiekowych. Konkurs ma na celu 
popularyzowanie matematyki jako ciekawej 
dyscypliny wiedzy; a o priorytetowym zna-
czeniu nauk matematyczno – przyrodniczych 
we współczesnym świecie chyba nikogo nie 
trzeba przekonywać. Konkurs ma akceptację 
Ministerstwa Edukacji Narodowej, jest wpi-
sany do kalendarza imprez UNESCO i odby-
wa się pod patronatem Rady Europy. W tym 
roku w Polsce odbył się po raz osiemnasty 
a siedemnasty w regionie zielonogórskim. 
Przy jego organizacji Ośrodek Doskonalenia 
Nauczycieli współpracuje z Uniwersytetem 
im. Mikołaja Kopernika w Toruniu oraz 
Towarzystwem Upowszechniania Wiedzy 
i Nauk Matematycznych.

W minionym roku szkolnym, wśród 
kilkusettysięcznej rzeszy polskich 
uczniów, od klasy I szkół podstawowych 
po maturzystów, znalazło się 7222 uczest-
ników z naszego regionu. Była tam też 

dziesiątka ze Szkoły Podstawowej im. 
Janusza Korczaka oraz szesnastka z Gim-
nazjum im. Jana Pawła II w Czerwieńsku. 
Zgodnie z ogólnopolskimi kryteriami, 
wynik „wyróżniający” uzyskał Anton 
Stanaszek (grupa Maluch, IV klasa szko-
ły podstawowej) oraz Natalia Bednarek 
(grupa Kadet, II klasa gimnazjum).

Serdecznie gratuluję i życzę dalszych 
„kangurowych” sukcesów! Dziękuję 
wszystkim uczniom, którzy rozwijali swe 
talenty matematyczne. I mam jednocze-
śnie nadzieję, że wyróżnieni uczniowie 
pomogą zachęcić innych do dodatkowej 
pracy pozalekcyjnej, bowiem od września 
rusza nowa edycja konkursu.

Dorota G.

sukcesów na niwie nauki, już na poziomie 
gimnazjum.

Grażyna Bubacz

gało nie byle, jakiej kondycji, samoza-
parcia i hartu ducha. Muszę przyznać, że 
wszyscy stanęli na wysokości zadania. 
W deszczu, z wiatrem wiejącym zawsze 
w przeciwna stronę, w butach pełnych 
piasku, ale z uśmiechem i poczuciem 
dobrze wypełnionego zadania, grupa 
pokonała całą trasę. Wydmy Ruchome 
są ewenementem przyrodniczym Sło-
wińskiego Parku Narodowego i unikalną 
atrakcją turystyczną. Położone są miedzy 
jeziorem Łebsko, a morzem. Ruchome 
piaski tworzą przepiękny pustynny kra-
jobraz - unikatowy w Europie - zwany 
często polską Saharą.

Pobyt nad morzem, to także plaża 
i odpoczynek czynny z nią związany. 
Dzieci okazały się niezwykle aktywne, 
prześcigały się w wymyślaniu różnorod-
nych zabaw. Były to m.in. gra w ringo, 
siatkówkę plażową, piłkę nożną, bie-
gi, skoki, budowa zamków z piasku. 
Nikt nie siedział bezczynnie. Wszyscy 
rozwijanie tężyznę fi zyczną. Dostrzec 
można było szereg wartościowych 
postaw u dzieci, jak np. przestrzeganie 
zasad „fair play”, radość z sukcesu, 
gratulowanie zwycięzcom w przypadku 
własnej przegranej.

Zielona szkoła dała nam okazję 24-
godzinnego obserwowania uczniów. Dys-
koteka, ognisko, wspólne przebywanie 
wpływały na rozwój koleżeńskości, soli-
darności, odpowiedzialności, dyscypliny, 
chęci pomagania innym. Dla wielu była 
to walka z własnymi słabostkami, typu 
tęsknota za domem, sprzątanie swoich 
rzeczy przy niechętnym stosunku do tego 
typu czynności lub przyzwyczajeniu do 
wyręczania przez dorosłych. Dzieci w tej 
walce nigdy nie dały się pokonać. We-
dług mnie wróciły bardziej samodzielne, 
wytrwałe, lepiej znające siebie i własne 
możliwości. Wykazały się także kulturą 
i dorosłością jako piesi użytkownicy dróg, 
pasażerowie autokaru i statku, uczestnicy 
zabaw, turyści, zwiedzający, wczasowi-
cze. Regularnie przypominane zasady bhp 
zakorzeniły się głęboko w ich pamięci 
i zaowocowały wspaniałym, godnym 
naśladowania zachowaniem. Podczas 
całego wyjazdu nie miał miejsca ani jeden 
przykry incydent, a osoby spotykane na 
trasie oraz właściciele ośrodka chwalili 
zdyscyplinowanie dzieci

 
Mam nadzieję, że ze względu na nie-

zaprzeczalne walory „Zielonej szkoły”, 
stanie się zwyczajem naszej placówki 
organizowanie tego typu wyjazdów.

Hanna Borowczyk
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ZARZĄDZENIE NR 41/09
BURMISTRZA GMINY CZERWIEŃSK

z dnia 01 czerwca  2009 r. w sprawie opłat cmentarnych.
  
Na podstawie art. 30 ust. 2  pkt. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo-
rządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz.1591 - tekst jednolity 
z późn. zm.) oraz zgodnie z art. 2 ust.1 ustawy z dnia 31 stycznia 1959 
roku o cmentarzach i chowaniu zmarłych (Dz. U. z 2000 r. , Nr 23, poz. 
295 - tekst jednolity z późn. zm.) zarządza się, co następuje:
 
§1. Ustala się, stawki opłat cmentarnych w następującej wysokości:
1) za miejsce na cmentarzu na okres 20 lat;
 a) w grobach ziemnych pojedynczych 50.00zł;
 b) w grobach ziemnych dla dziecka do lat 6 20.00zł;
 c) w grobach głębinowych 50.00zł;
2) za miejsce na cmentarzu na następne 20 lat:
 a) w grobach ziemnych pojedynczych 50.00zł;
 b) w grobach ziemnych dla dziecka do lat 6 17.00zł;
3) za miejsce na grobowiec na okres 20 lat:
 a) jednomiejscowy 500.00zł;
 b) dwumiejscowy 800.00zł; 
4) za grobowiec na następne 20 lat:
 a) jednomiejscowy 500.00zł;
 b) dwumiejscowy 800.00zł;
5) rezerwacja miejsca na cmentarzu na okres 20 lat w grobach ziemnych:
 a) pojedynczych i głębinowych 200.00zł;
6) za pobór wody z góry na okres 20 lat (łącznie z opłatą pkt 1,2,3,4)             
35.00zł.
7) za utrzymanie czystości, zieleni wywóz odpadów (opłata pobierana 
z góry na okres 20 lat łącznie z pkt 1,2,3,4) 100.00zł. 
8) wjazd samochodem na cmentarz 70.00zł.
9) wystawienie zwłok w domu pogrzebowym 28.00zł.
§2. Groby głębinowe dotyczą tylko  cmentarzy w Czerwieńsku, Nie-
tkowie i Będowie.  
§3. Pobieranie opłat określonych w §1 powierza się Referatowi Go-
spodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz sołtysom wsi Nietków, 
Leśniów Wielki, Nietkowice i Będów.
§4. Wykonanie zarządzenia powierza się  Kierownikowi Referatu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
§5. Traci moc Zarządzenie Burmistrza Gminy Czerwieńsk nr 13/2002 
z dnia 09 grudnia 2002 roku w sprawie opłat cmentarnych.
§6. Zarządzenie wchodzi w życie z dniem 1 czerwca 2009 roku. 

M.O.

UCHWAŁA NR XXII/208/09
RADY MIEJSKIEJ W CZERWIEŃSKU

z dnia 24 czerwca 2009 roku

w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta 
Czerwieńsk”.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 14 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. 
zm.), oraz zgodnie z § 3 i 5 uchwały nr 119/XV/2000 Rady Miejskiej 
w Czerwieńsku z dnia 26 kwietnia 2000 r. w sprawie Honorowego Oby-
watelstwa Gminy i Miasta Czerwieńsk uchwala się, co następuje:

§1. Nadaje się tytuł „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta Czerwieńsk” 
Panu Virginio Fidanza.
§2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miej-
skiej i Burmistrzowi Czerwieńska.
§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czerwieńsku Leszek Jędras
A.J.

UCHWAŁA NR XXII/209/09
RADY MIEJSKIEJ W CZERWIEŃSKU

z dnia 24 czerwca 2009 roku

w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta 
Czerwieńsk”.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 14 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. 
zm.), oraz zgodnie z § 3 i 5 uchwały nr 119/XV/2000 Rady Miejskiej 
w Czerwieńsku z dnia 26 kwietnia 2000 r. w sprawie Honorowego Oby-
watelstwa Gminy i Miasta Czerwieńsk uchwala się, co następuje:

§1. Nadaje się tytuł „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta Czerwieńsk” 
Panu Zbigniewowi Lisowi.
§2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miej-
skiej i Burmistrzowi Czerwieńska.
§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czerwieńsku Leszek Jędras
A.J.

UCHWAŁA NR XXII/210/09
RADY MIEJSKIEJ W CZERWIEŃSKU

z dnia 24 czerwca 2009 roku

w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta 
Czerwieńsk”.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 14 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. 
zm.), oraz zgodnie z § 3 i 5 uchwały nr 119/XV/2000 Rady Miejskiej 
w Czerwieńsku z dnia 26 kwietnia 2000 r. w sprawie Honorowego Oby-
watelstwa Gminy i Miasta Czerwieńsk uchwala się, co następuje:

§1. Nadaje się tytuł „Honorowy Obywatel Gminy i Miasta Czerwieńsk” 
Panu Romanowi Winnickiemu (pośmiertnie).
§2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miej-
skiej i Burmistrzowi Czerwieńska.
§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czerwieńsku Leszek Jędras
A.J.

Szkolna wyszła z błota

No to doczekali się mieszkańcy ulicy Szkolnej w Płotach 
nowej pięknej nawierzchni. Teraz nawet w największe deszcze 
nie będą brnąć po kostki w błocie. Cieszymy się tym bardziej, 
że „U nas” wziął czynny udział w lobbowaniu na rzecz reali-
zacji tego przedsięwzięcia. Ponieważ jest to jednak tzw. ciąg 
pieszo-jezdny, właściciele posesji wzdłuż których przebiega, 
będą musieli - zresztą we własnym interesie - zadbać o jego 
czystość, a w zimie o odśnieżanie, podobnie, jak to się dzieje 
z utrzymaniem chodników.
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Listy do redakcji
W nawiązaniu do artykułu 
„Sukces strażaków z Nietkowic” 

 Serdecznie gratuluję druhom z OSP 
Nietkowice zajęcia 3 miejsca na zawo-
dach powiatowych w Kaczenicach. Cieszę 
się, że druhowie mogli reprezentować 
gminę w tych zawodach. Jednocześnie 
pragnę zaznaczyć, że Jednostki z OSP 
Czerwieńska i Nietkowa w dniu 24 maja 
2009 r .(w dniu zawodów) zostały zadys-
ponowane przez dyżurnego MSK PSP 
w Zielonej Górze do gaszenia pożaru 
budynku mieszkalnego w Czerwieńsku 
przy ulicy Zielonogórskiej 10. Akcja ra-
townicza trwała od godz. 7.30 do 12.00 
i w akcji tej brałem czynny udział, jako 
jeden z ratowników z OSP Nietków. Z tego 
też powodu nie mogłem uczestniczyć we 
wspomnianych zawodach.

Druhu Damianie Wolski!
chyba zapomniałeś do czego jest po-

wołana OSP. Najważniejszą powinnością 

OSP jest ratowanie życia, ludzi, mienia 
oraz gaszenie pożarów. Zawody zaś są 
formą doskonalenia swoich umiejętności 
strażackich, jak też formą integracji z jed-
nostkami powiatu. Tytuł Strażaka Roku 
został mi przyznany przez społeczeństwo 
za moja pracę na rzecz ochrony przeciw-
pożarowej.

Druhu Damianie!
zgadzam się z Tobą, że tytuł ten 

mobilizuje i zobowiązuje. Dlatego jako 
Komendant Miejsko Gminny, a przede 
wszystkim jako strażak uczestniczyłem 
czynnie w akcji ratowania ludzi i mienia 
w miejscowości Czerwieńsk. Przedłoży-
łem ratowanie życia i ludzi nad zaszczy-
ceniem swoją obecnością na zawodach 
w Kaczenicach.

 

Ze strażackim pozdrowieniem
Komendant MiG

Jerzy Kuczak

Agia przyjmuje
O nowopowstającej przychodni NZOZ „Agia Medica” pisaliśmy w marcowym 
(200) numerze „U nas”. Po uzyskaniu wszystkich niezbędnych zezwoleń, 
przychodnia działa od 8 czerwca. Wykonano tu już 5 zabiegów i udzielono 70 
porad lekarskich.

Można tu uzyskać porady wysokiej 
klasy specjalistów z zakresu: chirurgii 
ogólnej, ortopedyczno – urazowego, 
neurologicznego, laryngologicznego, 
pediatrii, neurochirurgii, ginekologiczno 
– położniczego, medycyny niekon-
wencjonalnej – akupunktury (leczenia 
bólu przewlekłego i bezsenności przez 
lekarzy anestezjologów). Przychodnia 
będzie wykonywać około 500 procedur 
medycznych.

Mamy wysokiej klasy sprzęt, stale go 
wzbogacamy – mówi prezes Mariusz 
Borowiecki; kupujemy go z myślą, by 
służył wielu różnym specjalistom i był 
w pełni wykorzystany. Tak samo jest 
z naszym zapleczem diagnostycznym, 
gdzie wykorzystamy również drogę 
elektroniczną. I wdrożymy, już przygo-
towany, system internetowej rejestracji 
z „podglądem” swojej kolejki przez 
pacjenta.

Prezes twierdzi, że pacjenci przyj-
mowani „prywatnie” i w ramach kon-
traktu z NFZ powinni spotkać się z tą 
samą jakością usługi medycznej, która 
ma swoją cenę a problem polega na tym, 
kto za nią płaci. O tę wysoką jakość 
stale zabiega i taka ma być dla wszyst-
kich pacjentów, również mieszkańców 
gminy Czerwieńsk. 

Przychodnia wymaga jeszcze kilku 
drobnych prac wykończeniowych i przede 
wszystkim urządzenia parkingu od strony 

„Agia Medica”
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej

ul. Zielonogórska 30 c
66-016 Czerwieńsk

tel./fax: 068 327 87 27
Godziny otwarcia: 8.00 - 17.30

Czynione są starania o pozyskanie 
specjalistów z zakresu kardiologii, reuma-
tologii, urologii a także psychiatrii i opieki 
pielęgniarskiej. Nie wykluczone jest uru-
chomienie poradni innych specjalności, 
na przykład endokrynologicznej.

Wizyty są pełnopłatne; póki co, 
przeważają pacjenci z Zielonej Góry 
i okolic. Jednak spółka „Agia Medica” 
przystąpi we wrześniu do przetargu 
na świadczenie usług zdrowotnych 
w ramach NFZ, w pięciu dziedzinach: 
chirurgia, ortopedia, laryngologia, gi-
nekologia, opieka długoterminowa i pa-
liatywna. Kontrakty są wtedy trzyletnie 
i obowiązują od 1 stycznia.

parku. Sprawa powinna niedługo zostać 
rozstrzygnięta, z korzyścią dla pacjentów 
i ich lekarzy.

D. Grześkowiak
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Kronika parafi alna
parafi i św. Woj cie cha 
w Czerwieńsku 
maj, czerwiec 2009r.

Kancelaria parafi alna czynna:
sobota 800 - 900

CHRZTY

POGRZEBY

ŚLUBY

1. Aleksandra Anna PRZYMUS 
   - Nietków
2. Grzegorz KARBOWIAK - Nietków
3. Ernest RUSZEL - Nietków 
4. Adam Grzegorz ZABOKLICKI 
   - Nietków
5. Kacper Jan TOM - Czerwieńsk
6. Gracjan Stanisław GUZOWSKI - 
Czerwieńsk

10. Łukasz BANIA i Agnieszka RYNKIE-
WICZ - Czerwieńsk
11. Andrzej JACKOWSKI i Aneta STO-
LARCZYK - Nietków
12. Marek ŁUKASZEWICZ i Iwetta 
WILCZAK - Czerwieńsk
13. Maciej BAJON i Joanna ROMAN-
KIEWICZ - Czerwieńsk
14. Seweryn PODSADA i Katarzyna 
GOWARZEWSKA - Łężyca.

1. Kazimierz CZYŚCIECKI - Łężyca 
2. Bronisław RATAJCZAK - Nietków
3. Henryk ZAJĄC - Czerwieńsk
4. Wanda Anna ŻUKIEL - Laski
5. Mieczysław Wojciech GNIAZDOWSKI 
   - Czerwieńsk
6. Helena KAMIŃSKA - Łężyca
7. Jerzy PIETRASZKO 
   - Czerwieńsk
8. Zdzisław MAMAJ - Czerwieńsk
9. Franciszek MAŁOŃ 
   - Czerwieńsk.

1. Sylwester KITA i Aleksandra SŁO-
NIOWSKA - Czerwieńsk
2. Marcin PARADOWSKI i Hanna BAR-
SKA - Czerwieńsk
3. Sebastian PRZYBYSZ i Katarzyna 
RYSIEWSKA - Czerwieńsk
4. Dominik ZAPADKA i Joanna SZAM-
BELAN - Czerwieńsk
5. Piotr BYKOWSKI i Katarzyna SZCZE-
CIŃSKA - Czerwieńsk
6. Przemysław OLSZEWSKI i Daria 
KORNALEWICZ - Łężyca
7. Łukasz KRYSTEK i Marta BARTKO-
WIAK - Łężyca
8. Jan TOM i Joanna KACZOROWSKA 
- Czerwieńsk
9. Tomasz ŚWIDERSKI i Urszula RA-
BĘDA - Łężyca

7. Małgorzata OLKIEWICZ - Czerwieńsk
8. Maja Barbara POWCHOWICZ 
   - Czerwieńsk
9. Wiktoria KRZEMIENIEC 
   - Czerwieńsk.

Sport szkolny...

...i gimnazjalnyDyrekcja Gimnazjum w Czerwieńsku 
jak i nauczyciele wychowania fi zycz-

nego chcieliby serdecznie podziękować 
uczniom klas III, naszym absolwentom, 
którzy przez trzy lata uczęszczali do naszej 
szkoły i godnie ją reprezentowali na różnego 
rodzaju zawodach sportowych. O ich suk-
cesach informowaliśmy za pośrednictwem 
„U nas”. Jednocześnie życzymy im podob-
nych, a nawet większych osiągnięć i sukce-
sów w ich nowych szkołach. Powodzenia!

Wszyscy uczniowie zostali uho-
norowani pamiątkowymi dyplomami, 
statuetkami oraz drobnymi upominkami. 
A byli to: Małgorzata Lipińska, Anna 
Lewicka, Aleksandra Palacz, Sylwia 

Suchocka, Marzena Toma-
szewska, Martyna Koko-
wicz, Magdalena Drupka, 
Sebastian Kowalewski, 
Adrian Janicki, Mieszko 
Piotrowski, Michał Kop-
czyński, Marcin Nowak, 
Dariusz Lewicki, Łukasz 
Czerwiński. Dziękujemy!

J. i W. Dworniccy, M. 
Nowakowski

W minionym roku szkolnym 2008/2009 
uczniowie Szkoły Podstawowej 

w Czerwieńsku brali udział w wielu im-
prezach sportowych na różnych szczeblach 
rozgrywek. Osiągali bardzo dobre wyniki, 
godnie reprezentowali naszą szkołę i naszą 
gminę. O ich osiągnięciach na bieżąco in-
formowaliśmy w „U nas”. Podsumowując 
rok szkolny, szczególnie podziękowałyśmy 
wyróżniającym się sportowcom. Byli to: 
Patryk Górski, Daniel Iwanicki, Julia 
Jaraczewska, Robert Uss, Daniel Mazur, 
Kamil Chiliński, Tomek Perczyński.

Bardzo serdecznie dziękujemy dyrek-
cji szkoły oraz wszystkim nauczycielom 
za współpracę i umożliwianie naszym 
sportowcom branie udziału w zawodach 
sportowych.

B. Oleszek, D. Siemaszko
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Hura Lato!
A jak lato - to tylko w Ośrodku Kultury!
Prawie 40 dzieci uczestniczyło w zaję-
ciach organizowanych przez instrukto-
rów Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury 
w dniach 22-26.06.2009r. 

Już pierwszego dnia opuściliśmy 
mury i poszliśmy do lasu. Leśne zma-
gania sportowe i plastyczne, zabawa 
w chowanego zintegrowały grupę. 
Drugi dzień rozpoczęliśmy nauką let-
niego szlagieru w studiu muzycznym 
i z piosenką wyruszyliśmy na podchody. 
Ciekawe zadania zmobilizowały dzieci 
do intensywnej pracy twórczej. Wy-
braliśmy Króla Grzybiarzy i Jagodową 
Pannę. Środa to wycieczka rowerowa 
szlakiem nadodrzańskim do Lasek. 
W malowniczym parku chłopcy roze-
grali mecz piłki nożnej, a dziewczynki 
„dwa ognie” z podopiecznymi Wiejskiej 
Świetlicy. Sportową rywalizację zakoń-
czyło wspólne ognisko i pieczenie kieł-
basek. Każdy dzień, to nowe atrakcje. 
Czwartek, to wyjazd do Cinema City 
na film „Potwory kontra Obcy” (3D 
Cyfrowe), a piątek wycieczka na basen 
do Żar. Wielkie dzięki dla Komisji Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych 
za wsparcie fi nansowe.

I choć pogoda nie zawsze dopisy-
wała lato w MGOK-u należy do uda-
nych. Wszyscy uczestnicy otrzymali 
od p. Dyrektor słodki upominek i płyty 
z pamiątkowymi zdjęciami. W komplecie 
zamierzają stawić się na ferie zimowe 
w MGOK-u.

Organizatorzy



Projekt współfi nansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013, Fundusz Małych Projektów 
i Projekty Sieciowe Euroregionu „Sprewa-Nysa-Bóbr”oraz budżetu państwa

Transgraniczne wiejskie spotkania partnerskie
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